
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/3102.

Benyújtás dátuma: 2023-03-01 12:28

Parlex azonosító: 3YDQ07W70001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Tóth Bertalan (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit lehet tudni a szentmargitbányai határátkelő 
forgalmának korlátozásáról? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Állampolgári  megkeresés  alapján  arról  értesültem,  hogy  kellemetlen  meglepetés  érte  az  elmúlt
napokban a magyar-osztrák határ mentén élőket. Gyakorlatilag minden előzetes tájékoztatás nélkül,
azaz  egyik-napról  a  másikra  az  osztrák  fel  korlátozni  kezdte  a  szentmargitbányai  határátkelő
forgalmát. Sajtóértesülések szerint a kihelyezett tábla értelmében gépjárművel csak azok kelhetnek
át a határon, akik a szomszédos ausztriai településeken dolgoznak és ezt a munkáltató írásban is
hajlandó igazolni számukra.  Az események azért is aggasztóak, mert korábban már a somfalvai
határátkelő  működése  is  hasonló  veszélybe  került.  Az ügy akár  jogi  vonatkozású  kérdéseket  is
felvethet, mivel az Európai Unió határain belül történő szabad mozgás jogát eddig senki sem vonta
kétségbe.

A  fenti  esetek  nyomán  kirajzolódó  tendencia  nem  kevés  kényelmetlenséget  okoz  a  nyugati
határszélen  élők  számára,  mivel  több  szálon  is  kötődhetnek  a  határ  másik  oldalán  fekvő
településekhez.  A határátkelők működésének korlátozása azonban akár hosszabb kerülőutakra is
kényszerítheti a helyieket. Éppen ezért elvárható lett volna, hogy egy ilyen, a hétköznapi életet is
alapvetően befolyásoló változásról az itt élők előzetesen is értesüljenek.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Kapott-e értesítést a Külgazdasági és Külügyminisztérium az osztrák fél részéről a határátkelő
működésének korlátozásáról?

2. Megkeresték-e az osztrák döntéshozókat a határátlépés korlátozásának okainak tekintetében?



3. Jogszerűnek tartják-e az osztrák hatóságok lépését?

4. Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy a határforgalom újra helyreálljon szentmargitbányai
határkelőnél?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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